

# المهارات الوظيفية

### "إعــداد ســوق الـعمـل"

يساعد برنامج "المهارات الوظيفية " في تنمية واحتياجات الطلبة للحصول على الوظيفة المناسبة والمحافظة عليها في المؤسسات النامية.

#### بعد المشاركة في البرنامج يكون الطالب قادراً على:

• التفكير المنطقي، التواصل، التعاون، والإبداع.

- تقوية المهارات الشخصية.
  - ترتيب أولويات العمل.
- · التعرف على مهارات العصر الحديث ومهارات العصر الحديث "STEM" والقطاعات الصناعية النامية
  - · تعزيز الشخصية، وأدوات تقديم الطلب على وظيفة ( المقابلة، تقديم رسالة طلب، السيرة الذاتية ).

#### عناوين وملخص الجلسات؛

#### الجلسة الأولى: مقدمة للمهارات الوظيفية

يتعرف في هذه الجلسة سيتعرف الطالب على طرق التفكير واختيار وظائفهم المستقبلية وكيف يمكنهم إعداد أنفسهم للتقديم على وظيفة.

#### الجلسة الثانية : المهارات الوظيفية : الإعداد

سيتمكن الطلاب من استكشاف الوظائف من خلال التواصل وكيف يمكنهم إدارة حساباتهم على وسائل التواصل الاجتماعي.

#### الجلسة الثالثة : المهارات الوظيفية : الطلبات الوظيفية

سيتحدث الطلاب عن أهمية أدوات البحث عن وظيفة مثل السيرة الذاتية ، والتقدم للوظيفة ، والبيانات الشخصية.

#### **الجلسة الرابعة: المهارات الوظيفية: التقييم الوظيفي و مقابلة العمل** في هذه العلمة مستعدة بالعللات مل الأنباع الختانية من تتبيه المالية المذاليَّة، مكن معكن الم

في هذه الجلسة، سيتعرف الطلاب على الأنواع المختلفة من تقييمات الوظائف وكيف يمكن إعدادهم للمقابلة.

#### الجلسة الخامسة : المهارات الوظيفية : عروض و عقود العمل

سيتعرف الطلاب على الخطوات الوظيفية بعد إرسال طلب الوظيفة.

الإعداد لسوق العمل





# **Careers and Job Applications**

### "Preparing Tomorrow's Workforce"

Careers and Job Applications Career Success equips students with the tools and skills required to earn and keep a job in high-growth career industries.

#### Following participation in the program, the mentioned topics will be discussed:

- 4C's: critical thinking, communication, collaboration, and creativity.
- Strong soft skills.
- Work priorities.
- STEM and other high-growth industries.
- Personal-brand and job-hunting tools resumes, cover letters, interviews, and digital profiles.

#### **Session Titles and Summaries:**

**Session One: Introduction to Careers and Job Applications** In this session, students will learn about ways of thinking about their future careers and how they can prepare themselves for the job application process.

**Session Two: Introduction To Careers and Job Applications: Preparation** Students will be able to explore careers through networking and how they can manage their social media accounts.

**Session Three: Introduction To Careers and Job Applications: Application** Students will about the importance of job hunting tools such as a Resume, Job Application, Personal Statements, and Cover Letter.

#### Session Four: Session Three: Introduction To Careers and Job Applications: Assessments and Interviews

In this session, the students will learn about the different types of job assessments and how they can be prepared for an interview.

## Session Five: Introduction To Careers and Job Applications: Job Offers and Contracts

Students will learn about the post process after sending the job application.



Work - Readiness